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          34 sesji Rady Gminy  

 

 

 

Sprawozdanie z wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Piaski.  

 

Wspólne posiedzenie Komisji rady Gminy Piaski odbyło się dnia 11 lipca 2022r. Obecni Radni, Wójt Wiesław 

Glapka, Sekretarz Andrzej Konieczny, Skarbnik Elżbieta Karolczak oraz Prezes ZUK Sp. z o.o. w Piaskach Paweł 

Wujek.  

 

Tematy posiedzenia:  

1. Informacja o działalności Zakładu Usług Komunalnych w Piaskach Sp. z o.o. 

2. Podsumowanie AKCJA ZIMA za rok 2021-2022 

3. Ocena stanu dróg oraz ich oznakowanie 

4. Przedstawienie arkuszy organizacyjnych placówek oświatowych 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały nr 279 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2022r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały nr 280 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-

2027 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały nr 281 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/233/2018 Rady Gminy Piaski z 

dnia 16 marca 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

przedszkolu oraz w sprawie określania obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli szkół i przedszkola 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela. 

 

Informację z działalności Zakładu Usług Komunalnych złożył Prezes spółki Paweł Wujek. Radni poruszyli 

kwestie dotyczące najpotrzebniejszych inwestycji, wzrostu cen za energię elektryczną, założenia paneli 

fotowoltaicznych na przepompowniach, naprawy drogi przy rekultywacji PSZOK, kosztów pobudowania 

przyłączy podczas remontu ul. Drzęczewskiej a także nowych taryf za wodę.  

Z akcją zima za rok 2021-2022, oceną stanu dróg oraz ich oznakowaniem a także z arkuszami organizacyjnymi 

placówek oświatowych Radni zapoznali się poprzez aplikację esesja. Pytań do tematów nie było.  

Następnie Wójt przedstawił inwestycje, na które Gmina Piaski otrzymała środki zewnętrzne  

Wójt poprosił Radnych o podjęcie decyzji czy Gmina ma wykorzystać otrzymane dofinansowania na realizację 

zaplanowanych  inwestycji, co wiążę się z  zaciągnięciem kredytu,  czy należy z nich zrezygnować. Pani Elżbieta 

Karolczak szczegółowo omówiła proces zaciągnięcia kredytu, potrzebną kwotę oraz okres spłaty.  Powiedziała, 

że, kredyt w wysokości ok. 6 mln zł rozłożyć od 2023r. do 2028r., roczna rata spłaty to ok. 1 mln zł. Uważa że 

finanse gminy były by bezpieczne przy zaplanowanych inwestycjach.    

 W trakcie dyskusji szczegółowo omówiono sprawy finansów gminy, kosztów inwestycji, kwoty spłaty, zwrotów 

z odszkodowań i energetyki, podatku od elektrowni wiatrowych, sprzedaży gruntów sołeckich, stóp procentowych 

i wzroście odsetek. Zapytano również Panią Skarbnik czy zaciągnięta w kredycie kwota jest realna do spłaty. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że tak. Przedyskutowane również sytuację sąsiednich gmin.   

Następnie Przewodniczący poprosił Radnych o wyrażenie opinii do omawianego tematu. Dodał, że jest to bardzo 

trudna decyzja gdyż oprócz tych zaplanowanych zadań w najbliższym czasie nie powinniśmy planować innych 

dużych inwestycji. 

 12 radnych obecnych na posiedzeniu komisji wyraziło pozytywną opinię (było za)  zaciągnięciem kredytu przez 

Gminę Piaski na realizację zaplanowanych inwestycji. Radni uznali, że należy zaryzykować i zaciągnąć kredyt, 

nie można zrezygnować z tak dużych dofinansowań gdzie z budżetu gminy nie ma możliwości na realizację tak 

dużych inwestycji,  a poprzez rezygnację gmina może już więcej środków zewnętrznych nie otrzymać. Dwóch 

radnych wstrzymało się od podjęcia decyzji.  

Następnie opiniowano projekty uchwał.  

Projekty uchwał sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2022r. oraz zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022-2027 omówiła Skarbnik Gminy. Projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXII/233/2018 Rady Gminy Piaski z dnia 16 marca 2018 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek godzin dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach i przedszkolu oraz w sprawie określania obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli 

szkół i przedszkola niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela omówił Sekretarz.  

W wolnych głosach i wnioskach Wójt poinformował: 

- o podpisaniu umowy na otrzymane dofinansowanie zadania „Przystań Żgaliny” – centrum aktywnego 

wypoczynku, dofinansowanie w ramach programu błękitno zielone inicjatywy dla Wielkopolski, otrzymana kwota 

to 40 000 zł.  



- podpisaniu trójstronnego porozumienia dotyczącego włączenia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Bodzewie do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego (KSRG) 

- spotkanie z przedstawicielami firmy STRABAG z samorządowcami i przedsiębiorcami na temat transportu i 

organizacji ruchu po drogach publicznych i terenie budowy w trakcie trwania inwestycji  

- utwardzenie gruntu przy świetlicy wiejskiej w Strzelcach Małych. 

Sekretarz poinformował, że w gminie Piaski złożono 1929 deklaracji dotyczących źródeł ciepła co stanowi 86% 

osób zobowiązanych do złożenia deklaracji. Gmina Piaski jest na 9 miejscu w rankingu największej ilości 

złożonych deklaracji gmin w Województwie Wielkopolskim.  

Radni poruszali tematy dotyczące: wyboru dyrektora szkoły podstawowej w Piaskach, sprzątania poboczy przy 

drogach gminnych, wykaszaniu rowów oraz wycinki krzewów przy drogach powiatowych, sterylizacji kotów 

wolnożyjących, naprawy studzienek kanalizacyjnych na ul. Kasprzaka oraz na ul. 27 Grudnia, wyrównaniu drogi 

w Lipiu (w stronę stacji), rozpoczęciu budowy kanalizacji w Strzelcach Wielkich, kruszeniu kamienia oraz  

nasadzaniu drzew. 

 

 

Przewodniczący posiedzenia 

Bernard Dorsz  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


